
 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JAMU 

3. ČERVNA 2024, 10.00, ZASEDACÍ MÍSTNOST REKTORA A ONLINE 

 

Přítomni:  

doc. Martin Hroch, Ph.D., MBA, LL.M. (předseda AS JAMU), MgA. Daniela Peclová (tajemnice 
AS JAMU), MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., doc. MgA. Vít Spilka, MgA. Petr Vašků, doc. 
Petr Svozílek, prof. Jan Jiraský (online), doc. Jakub Klecker  

Omluveni: 

MgA. Filip Urban, Mgr. Andrea Jochmanová, Ph.D., MgA. Lucie Abou, BcA. Hana Haničincová 

Hosté: 

MgA. Petr Michálek (rektor JAMU), Ing. Dana Horníčková (kvestorka JAMU), prof. Ivo Medek, 
Ph.D. (prorektor pro strategie), JUDr. Lenka Valová (prorektorka pro studium a kvalitu), doc. 
Miroslav Ondra 

Program: 

1) Schvalování – Výroční zpráva o činnosti + hospodaření za rok 2023, 
2) Schvalování – Úprava rozpočtu JAMU pro rok 2024, 
3) Dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností JAMU 2023 
4) Jmenování prorektora doc. Ondry 
5) Různé 

Zahájení 

Předseda AS JAMU Martin Hroch zahájil zasedání AS JAMU a přivítal přítomné senátory  
a hosty. Přítomno bylo 7 senátorů v zasedací místnosti rektora, jeden senátor online. 
Předseda konstatoval, že zasedání AS JAMU bylo svoláno dle všech náležitostí a v souladu s 
Jednacím řádem AS JAMU a prohlásil senát za usnášeníschopný. Zápis vyhotoví tajemnice 
AS JAMU. Seznámil senátory AS JAMU s programem zasedání v pořadí: 

1) Schvalování – Výroční zpráva o činnosti + hospodaření za rok 2023, 
2) Schvalování – Úprava rozpočtu JAMU pro rok 2024, 
3) Dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností JAMU 2023 
4) Jmenování prorektora doc. Ondry 
5) Různé 

Pořadí bodů zasedání bylo jednomyslně schváleno senátory. 

 

 



1) Schvalování – Výroční zpráva o činnosti + hospodaření za rok 2023 

Předseda AS JAMU vyzval pror. Medka k představení výroční zprávy JAMU. Pror. Medek 
konstatoval, že proces tvorby VZ a schvalování probíhalo dle standardních procesů, dodělávají 
se drobné korektury a do konce června musí být VZ zaslána na ministerstvo. Pror. Medek 
poděkoval všem za přípravu podkladů pro VZ. Předseda AS JAMU otevřel rozpravu a nechal 
hlasovat o schválení výroční zprávy JAMU za rok 2023. 

Schvalování Výroční zprávy Janáčkovy akademie múzických umění o činnosti a 
hospodaření za rok 2023 

Hlasovali pro: 8 

Hlasovali proti: 0  

Výroční zpráva o činnosti JAMU za rok 2023 a Výroční zpráva o hospodaření JAMU za 
rok 2023 byly schváleny AS JAMU. 

 

2) Schvalování – Úprava rozpočtu JAMU pro rok 2024 

Předseda AS JAMU vyzval kvestorku k představení materiálu. Kvestorka sdělila, že změna se 
týká neinvestiční části rozpočtu JAMU ve třech oblastech – podpora vědy a výzkumu, kde 
došlo k navýšení rozpočtu. Dále byla předložena úprava na navýšené čerpání z Fondu 
provozních prostředků, jelikož došlo k navýšení nákladů v souvislosti s rekonstrukcí Astorky 
(400 tis. Kč se projevilo ve službách na stěhování technologií a v potřebě větších skladovacích 
prostor), další navýšení rozpočtu se týká také TIO a nákladů na bezpečnostní analýzu a 
nastavení krizového komunikačního plánu, jež není možné financovat z evropských projektů. 
Výsledky analýz jsou již součástí ERDF projektu. Poslední navýšení u OVIS se týká provozu 
digitálního archivu (taktéž návrh na čerpání z Fondu provozních prostředků). S tímto nákladem 
se počítá do dalších let z běžných provozních prostředků.  

Senátorka Vodičková se dotázala na body ohledně bezpečnosti a bezpečnostních analýz, kdy 
kvestorka konstatovala, že bezpečnostní analýza byla vypracována, aby byla identifikována 
slabá místa, obsahuje např. pořízení systému pro rozesílání SMS zpráv. Jedná se o modul 
v IS, kdy je prioritou jeho rychlé spuštění, proto se řeší jeho nastavení a naplnění údaji a 
nečeká se až na realizaci v rámci ERDF projektu.  

Senátor Jiraský se dotázal na navýšení ohledně Astorky, kdy kvestorkou byla částka 400 tis. 
Kč dovysvětlena, že nejde jen o stěhování, ale i skladovací prostory. 

Předseda AS JAMU ukončil rozpravu a nechal hlasovat o úpravě rozpočtu JAMU pro rok 2024. 

Schvalování Úpravy rozpočtu Janáčkovy akademie múzických umění pro rok 2024 

Hlasovali pro: 8 

Hlasovali proti: 0  

Úprava rozpočtu JAMU pro rok 2024 byla schválena AS JAMU. 
 



 
 
 
 
 

3) Dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností JAMU 2023 

Předseda AS JAMU požádal pror. Valovou o představení dokumentu, která konstatovala, že 
se jedná o materiál, který dokumentuje posun v oblasti hodnocení kvality a identifikuje základní 
linie hodnocení. Důležité postavení má garant studijního programu. 

Byl dovršen akreditační proces nových studijních programů, jsou řešeny mikrocertifikáty, kdy 
je v přípravě směrnice o CŽV na různé úrovni obsahu či potřeby akreditace. 

Předseda AS JAMU otevřel rozpravu, kdy senátorka Vodičková měla dotaz nad zvolenou 
rétorikou u hodnocení RUV, stejně tak senátor Vašků u hodnocení RIV – materiál projde ještě 
textovou revizí ve zmíněných místech.  

Předseda AS JAMU ukončil rozpravu a nechal hlasovat. 

Schvalování Dodatku ke zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností JAMU 2023 

Hlasovali pro: 8 

Hlasovali proti: 0  

Dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností JAMU 2023 byl schválen AS JAMU. 

4) Jmenování doc. Ondry prorektorem pro studium a kvalitu 

Rektor Michálek krátce představil kandidáta a postup práce při předávání agendy od stávající 
pror. Valové. 

AS JAMU přistoupilo k tajnému online hlasování ohledně jmenování doc. Ondry prorektorem. 

Hlasovali pro: 7 

Hlasovali proti: 1 

Členové AS JAMU vyjádřili podporu se jmenováním doc. Ondry prorektorem pro 
studium a kvalitu. 

 

5) Různé 

Předseda AS JAMU se dotázal AS JAMU, zda podpoří iniciativu Hodina pravdy, akci Kolaps 
systému. Představil znění prohlášení, které bylo schváleno v následujícím znění: 



Akademický senát JAMU na svém zasedání dne 3. 6. 2024 vyjádřil podporu protestní iniciativě 
Kolaps systému. 

Spolu s iniciativou Hodina pravdy a dalšími grémii upozorňujeme na dlouhodobě neudržitelnou 
situaci na mnoha fakultách a katedrách napříč různými obory. Mzdy vysoce kvalifikovaných 
odborníků se dostaly pod úroveň nekvalifikovaných profesí a jsou natolik 
nekonkurenceschopné, že to vede k personální devastaci a možné hrozbě snižování kvality 
výuky. Zvláště alarmující je nízké odměňování vysokoškolských vyučujících ve srovnání s 
jejich kolegy na nižších stupních škol. 

Žádáme vládu České republiky, aby v souladu se svým programovým prohlášením o prioritě 
vzdělávání, okamžitě řešili tuto situaci s účinností již pro rok 2025, konkrétně zvýšení ročního 
rozpočtu vysokých škol o 10 miliard Kč a nezbytné navýšení investic do vědy o 10 %. 

V další části se senátorka Vodičková dotázala na dislokace JAMU. Rektor Michálek představil 
varianty, které se projednávají na rozšířeném kolegiu rektora, situace je taková, že končí věcné 
břemeno nejen budově rektorátu, ale také Studiu Marta. Možností je nová smlouva 
s magistrátem, kdy se ale zvýší finanční zátěž za prostory rektorátu, o které je potřeba jednat. 

Další variantou je odkup budovy rektorátu s podmínkou nového obsahu, který je také 
podmínkou pro žádání financí na odkup. Novým obsahem je myšleno např. CŽV, prostorová 
pomoc fakultám. Na novém obsahu je potřeba shody všech kolegií a senátů. Třetí variantou, 
která ale nemá v rozšířeném kolegiu podporu, je zrušení kolejí a přestěhování rektorátu na 
Astorku. Poslední variantou a nejméně pravděpodobnou je jednání o odkupu budovy na 
Jánské ulici. Dislokace je potřeba řešit v roce 2025, v roce 2024 je nutné rozhodnout o 
variantě. Vzniká seznam informací pro kvalifikované rozhodnutí, na konci září se budou 
varianty projednávat opět na rozšířeném kolegiu a následně se začne jednat s magistrátem 
města Brna. 

Senátorka Vodičková dále požádala, aby na příští zasedání byl zařazen bod ohledně účasti 
zástupců JAMU v RVŠ a jejich poreferování. Pror. Valová souhlasí a navrhuje vytvoření 
mechanismu informování našich kontaktů z jednání RVŠ, aby došlo k přenosu informací 
akademické obci. Rektor Michálek souhlasí, že je nutné iniciativy a informace koordinovat i 
z důvodu prolomení bariéry 4 % podílu z rozpočtu na financování UVŠ a jeho zvýšení do 
dalších let. 

Senátor Vašků se dotázal na bezpečností analýzy a co z nich vyplývá. Kvestorka 
Horníčková informovala, že výsledky se nebudou zveřejňovat, identifikují bezpečnostní 
hrozby, každá součást JAMU se k těmto analýzám mohla vyjádřit a další kroky se budou dít 
po uvážení. K akademické obci se dostanou edukační materiály, nyní na úrovni rektorátu 
existuje materiál v IS, fakulty si řeší informování po své ose. Dále byl realizován kurz první 
pomoci pro zájemce z fakult a dalších součástí a kurz sebeobrany pro zaměstnance rektorátu. 
Další plán případných školení je v jednání a na uvážení fakult. Rektor Michálek zdůraznil, že 
je potřeba šířit informace ohledně zanesení kontaktů do IS pro potřeby zasílání SMS. 

 

V Brně dne 3. června 2024 

 

Zapsala: MgA. Daniela Peclová  

Verifikoval: doc. MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., MBA, LL.M. 


